

# Referat DL møde



**RAVNSHOLT**  
DIVISION

**Dato:** 8 august 2017

**Tilstede:** Henriette (DC), Fred (DC), Nils (DK), Anders (DaSen), Line (DaSen), Marie Louise (DaJun), Michael (DaSp), Bellis (DaMink),

**Ikke tilstede:** Stefan (DH), Rasmus (DaJun)

**Aktioner skrives således:** Navn

## 1. DA/DC-runden – siden sidst

Vi fulgte op på ansvarsfordelingen og ønsker til ændringer i divisionen.

Michael startede ud med at fortælle at han gerne fortsætter i rollen som DaSP og hvis der er nogen som vil støtte er det dejligt og godt, men hvis ikke er det også ok. Michael vil starte året med at tage fat i alle gruppernes TLA'er og bruge det som afsæt til at finde ud af hvordan og hvor meget grupperne ønsker at deltage i divisionsarbejdet. Michael bruger nu medlemssystemer til at skrive ud til Tropslederne, men han skal skrive en mail til hver gruppe for hver eneste e-mail. Fred opretter en liste i medlemssystemet så Michael kan skrive til alle grupperne på én gang.

Bellis fortalte at hun som GL må fokusere på gruppen de næste måneder og samtidig gerne vil fortsætte som DaMink sammen med Marie Louise. Hun er stadig interesseret i at være med inde over GL-møderne når der er kommet mere styr på gruppen. Bellis melder selv tilbage til Fred og Henriette når der er overskud. Marie Louise og Bellis havde godt gang i at planlægge den næste tur for minierne.

Her efter var ordet frit til korte opdateringer fra andre DA/DC'er.

Henriette introducerede maskot-ravnen som kan medbringes til møder og ture som man har lyst. Marie Louise fikser et tørklæde til den og den er pt. hos hende.

## 2. Repræsentanter til korpssrådsmøde 2017

### ❖ Repræsentanter

De valgte DL-repræsentanter blev Marie Louise og Anders. Michael, Line, Henriette og Nils springer over i år. Bellis og Fred tager stemmeretten med fra deres grupper.

### ❖ Forkorpssrådsmøde

Der er opstillingsfrist til korpssledelsen/spejderchef samt indsendelse af lov- og beslutningsforslag den 15. august.

Vi ved indtil videre at Susan stiller op som spejderchef og Signe fra Brødeskov stiller op til korpssledelsen.



DET DANSKE  
SPEJDERKORPS

# Referat DL møde



**RAVNSHOLT**  
DIVISION

Der var stemning for at holde formødet i egen division da Susan har brugt meget tid på at forsøge at samle flere divisioner i mange år og det ofte ikke lykkedes.

**Fred** melder en dato ud til forkorpsrådsmøde når vi nærmer os og ved hvornår materialet udkommer. Det bliver ultimo oktober eller primo november.

## ❖ Transport til korpsrådsmøde

Der var overvejelser om at bestille en minibus til transport, men det kræver meget planlægning og kræver en tovholder der har tid og lyst til planlægningen. Derfor endte vi med en opfordring om samkørsel som tidligere år.

## 3. Status for underudvalg til udviklingsplanen 2017

Vi gennemgik en kort status for alle udvalg i plenum:

- **Samarbejde om aktiviteter på Råbjerggrunden: Marie Louise, Anders, Michael**  
Roverne (1. og 2. Birkerød) og Stammen (Birkegruppen) har planlagt et spejderfamilie/roverarrangement med arbejdslejr i oktober 2017. Marie Louise og Anders arbejder videre med deres ideer om på længere sigt at divisionen bliver involveret mere i Råbjerggrunden da et enkelt arrangement ikke er målet i sig selv. De starter med at mødes med Råbjerggrundens bestyrelse og afstemme forventninger og idegenerere på emnet.
- **Udarbejdelse af en divisionsledeshåndbog: Fred, Nils & Anders**  
Både Fred, Nils og Anders har skrevet nogle tanker ned til håndbogen. Dette arbejde kræver koordination for at sikre fælles fremgang og mindre overlap.
- **Nye divisionsduelighedstegn til uniformen: Marie Louise & Anders**  
Et divisionsmærke skal henvende sig til aktiviteter der foregår i divisionen. Hvis der er nogen arbejdsgrupper som har særlige ideer til dette kan udvalget kontaktes. Der er brug for konkret at beslutte målgruppen(erne) og arbejde videre med de ideer der allerede findes.
- **Opstart af forum/app for spejderaktiviteter: Rasmus & Anders**  
Der er flere ideer om forskellige typer apps og derfor skal det konkretiseres hvad der er brug for og hvad der er værd at bruge tid på.
- **Leder i Ravnsholt Division: Marie Louise, Anders, Henriette & Line**  
Kursusdatoen ligger fast den 16. september og derfor skal dette kursus planlægges og meldes ud hurtigst muligt. Det foreslås at kontakte Lasse ang. hjælp til kurset.
- **Gruppeleder / Bestyrelse understøttelse: Fred, Nils, Henriette og Anders**  
Fred har været i dialog med Bie fra korpskontoret som gerne vil afholde et bestyrelsesmøde til foråret. Fred er tovholder.

Anders er pt. med i alle udvalg hvilket han selv meldte ud ikke var realistisk tidsmæssigt. Anders har inputs og ideer til udvalgene, men kan ikke deltage i dem alle sammen.



DET DANSKE  
SPEJDERKORPS

# Referat DL møde



**RAVNSHOLT**  
DIVISION

## 4. Gruppearbejde/Opstart af udvalgte underudvalg

To arbejdsgrupper fik talt sammen:

- Udarbejdelse af en divisionsledelseshåndbog ved Fred og Nils
- Leder i Ravnsholt Division ved Marie Louise, Anders, Henriette & Line

## 5. Evt. kurser og arrangementer som DL gerne vil deltage i, i løbet af efteråret

Marie Louise fortalte at lederdøgn som i år er på Hylkedam, er en god mulighed for at diskutere divisionsarbejdet med andre. I år er Marie Louise med til at facilitere diskussioner i korpset om divisionernes rolle.

## 6. Eventuelt

Næste møde som er den 5. oktober afholdes i Svellehytten



DET DANSKE  
SPEJDERKORPS